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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
 
 
Tallinn, Sirge 2 Omavalitsusmaja     1. oktoober  2014.a.   
 
Koosoleku algus: 11.00 
Koosoleku lõpp: 13.15 
 
Osalejad: Lisatud registreerimislehed 
Päevakord kinnitatakse esitatud kujul 
 
Päevakorrapunkt 1.  
Taotluse esitamine Haridus- ja Teadusministeeriumile Praxise koolivõrgu 
täiendamiseks Harjumaa täpsustatud uuringuga 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Kalle Küttisele on saadetud informatsioon  Harjumaa osas vastavalt 17.09.2014 toimus 
Harjumaa Omavalitsuste Liidu volikogu istungile. Enamus Harjumaa omavalitsusi on  
seisukohal, et Harjumaa osas peaks olema koostatud eraldi ja oluliselt põhjalikuma 
lähteülesandega koolivõrgu prognoos. Saime ka Kalle Küttis´elt vastuse, kus teatati, 
et arutasime ministriga seda uuringu asja ja oleme Teiega nõus. Harjumaa on tõesti 
eriline ja mitmekesine ja nõuab täpsemat uurimist. Kuna Viimsiga oleme lepingu 
allakirjutanud, siis seda me arutamisele uuesti enam ei võta. Teiste taotlused jäävad 
seniks seisma, kuni uue uuringu tulemused olemas on.  
Leiame, et on mõistlik, kui uue uuringu tellime meie, kaasates Teid lähteandmete 
saamisel.  
Praktiliste toimetuste alustamiseks võtab meie koolivõrgu osakond Teiega ühendust. 
Seega saime vastus Harjumaa riigigümnaasiumite lõppotsustuse edasilükkamiseks 
ja täiendavate uuringute läbiviimiseks. 
Täna iga omavalitsus võitleb oma õiguste ja võimaluste eest. Kui Viimsi ja Raega on 
asi suhteliselt selge-neil on oma territooriumilt sisuliselt õpilased olemas,  siis Lääne-
Harjumaa teema on keerulisem. 
Täna ei saa ka omavalitsused teha kindlal alusel olevale informatsioonile toetuvaid 
otsustusi. 
Valeri Kukk: Kas teised gümnaasiumid kaovad ära? 
Kaupo Rätsepp: Usun, et see nii läheb, ükski omavalitsus ei hakka oma vahenditega 
gümnaasiumit pidama, võimalik ainult eragümnaasiumina ja seda on võimalik teha 
põhiliselt Tallinnas. Omavalitsuste põhirõhk jääb siis põhikoolidele. 
Uuringu tellib Haridus- ja Teadusministeerium, mitte HOL. 
Helle Lootsmann: Haridus- ja kultuurikomisjon võiks ka seda arutada ja anda 
omapoolse lähteseisukohad. 
Kaupo Rätsepp: Ma ei kujuta ette kuidas mingi komisjon hakkab otsustama Lääne-
Harjumaal asuva gümnaasiumi asukohta. 
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Valeri Kukk: Meil igal aastal õpilaste arv tõuseb 10% ja HTM kantsler ei taha seda 
tunnistada. Seega peame lisakomplekte sügisel üleval omavahenditest. 
Kaupo Rätsepp: Meie oleme juba kaks aastat oma uut kooli alguses omavahenditega 
üleval pidanud. 
Vello Tamm: Selle teemaga tuleks liita HEV koolid ja praegu tahetakse ikkagi seda 
rajada Tallinnasse, sest seal on olemas kompetents ja parem liiklus. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Omavalitsustel anda Haridus-ja teadusministeeriumile Praxise uuringuks vajalikud 
lähteandmed. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 2 
Harjumaale erivajadustega laste kooli rajamisest 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp 
Kaupo Rätsepp: Planeeritakse uuesti kohtuda Haridus- ja teadusministeeriumi 
esindajatega  kooli teemal aga täna on veel kohtumise aeg lahtine ja ootame ära ka 
Kalle Küttise seisukohad. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetus teadmiseks.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 3 
Pöördumine Justiitsministeeriumile seoses KORS-iga tühistatud eriseaduste 
omavalitsuste järelevalve menetluste läbiviimise osas. 
Ettekandjad Valeri Kukk, Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm  
 
Kirja eelnõu tutvustus. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Saata pöördumine Justiitsministeeriumile ja Riigikogu põhiseaduskomisjonile 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 4  
Eelarve- ja majanduskomisjoni ettepanekutest 
Ettekandja Eelarvekomisjoni esimees Valeri Kukk,  Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm  
 
Kaupo Rätsepp: Taustainfoks, põhimääruse järgi on meil oktoober viimane 
otsustamise aeg ja praegu kehtib otsus, mille alusel on alates järgmisest aastast 
elaniku kohta maksu määraks 1,10€ 
Valeri Kukk tutvustab Eelarve ja arengukomisjonis toimunud arutelusid ja võimalikku 
kolme pakutud varianti. 
Arutelu liikmemaksu ja eelarve küsimuses. Lisandus täiendav kompromissvariant, 
viia liikmemaksu elaniku kohta osaühele eurole. See oleks 10 senti vähem, kui täna 
kehtiv otsus. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Võtta küsimus oktoobri kuu volikogu koosoleku päevakorda ettepanekuga viia 
elaniku kohta liikmemaksu määr ühele eurole. Bürool ette valmistada otsuse projekt. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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Päevakorrapunkt 5 
Volikogu kokkukutsumine  
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Volikogu päevakorra arutelu. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kutsuda kokku korraline volikogu koosolek Keila vallas, Laulasmaa Lasteaed Koolis, 
Rätsepa tee 1,  algusega kell 10.00  15. oktoobril 2014. aastal esitatud 
päevakorraga, millele on lisatud liikmemaksu muutmise päevakorrapunkt.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 6 
Vahendite eraldamine HOL poolt rahastatavatele ühisüritustele  
Ettekandja Vello Tamm        
 
6.1.Koorijuhtide ja Muusikaõpetajate Harjumaa Ühendus – mentorkoolitused 1300€, 
taotlus HOL 400€  
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Eraldada Koorijuhtide ja Muusikaõpetajate Harjumaa Ühendusele  mentorkoolituse 
läbiviimiseks 400€. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
6.2. Rahvatantsu- ja Rahvamuusikajuhtide Harjumaa Ühendus mentorkoolitused 
1400€, taotlus HOL 400 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Eraldada . Rahvatantsu- ja Rahvamuusikajuhtide Harjumaa Ühendusele 
mentorkoolituse läbiviimiseks 400€. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 
6.3. Koorijuhtide ja Muusikaõpetajate Harjumaa Ühendus Muusikaõpetajate 
ainesektsiooni sügisseminar 10130€, HOL-ist 3130€  
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Eraldada Koorijuhtide ja Muusikaõpetajate Harjumaa Ühendusele  muusikaõpetajate 
ainesektsiooni sügisseminari läbiviimiseks 3130€. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 7 
 
 HOL sügiskoolitus 04-05.12 Nelijärve puhkekeskuses 
 Ettekandja Vello Tamm ja Kaupo Rätsepp 
/Ettekanne lisatud/ 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Bürool korraldada 4-5. detsembril Nelijärve Puhkekeskuses sügiskoolitus. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
 
Päevakorrapunkt 8 
 Informatsioonid: 

8.1. Maavaliotsuses räägitust 
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Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
Põhilisteks arutelu teemadeks olid Riigigümnaasiumite teema ja Rail-Balticu trassi 
valiku teema. 
Laulupeo tänuüritusest ja balli korraldamisest ja Harjumaa ettevõtluse raamatu 
väljaandmisest - HEAK koostab esialgse lähteülesande ja siis on võimalik teemat 
edasi arutada. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
 

8.2. Tunnustusauhinna HOLMER  „2014. aasta 
omavalitsusjuht/omavalitsustegija“  esitamise tähtaeg on 1. 
november  
Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
Välja saata omavalitsustele värske  informatsioon kandidaatide esitamiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 
 

8.3. Jooksvad küsimused. 
Vello Tamm osaleb 10.oktoobril Põhja-Eesti Turism koosolekul. 
Valla- ja linnasekretäride poolt on esitatud taotlus toetada nende koolitusüritust 
rahaliselt, kuid summasid ja eelarvet ei ole lisatud. Täpsustada ürituse eelarve ja 
taotluse suurus. 
 
Päevakorrapunkt 9 
Kohal algatatud teemad 
 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 

 
 

Kaupo Rätsepp       Vambo Kaal 
Esimees       Protokollija 
         


